
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 4 7 

от редовно заседание, състояло се на 14.09.1998 г. 

П Р И С Ъ С ТВ А Х А : Ал. Томов, Д. Коруджиев, Ив. Драганов, доц. Г. 

Лозанов, Ст. Данаилов, Й. Сърчаджиев 

Д Н Е В Е Н Р Е Д : 

1. Структурната реформа в БНТ; 

2. Мониторинг + БНТ + А. Илинчева и А. Овчарова; 

3. Мониторинг + БНР + Б. Шабански; 

4. Радио Варна + договори + Б. Шабански; 

5. Доклад от Председателя; 

6. Разни + писма; 

+ ФИЛМАУТОР; 

+ ТЕЛЕШ ОП; 

+ режисьорите от програма "Христо Ботев" 



П О Т О Ч К А " П Ъ Р В А " : 

След задълбочено проучване на представените от г+н Попйорданов 

материали относно актуалното състояние на БНТ и основните принципи 

на нейното преструктуриране, членовете на Националния съвет за радио и 

телевизия излязоха със следното становище: 

Становище 

от 14 септември 1998 година 

На две поредни заседания Н С Р Т обсъди Анализа на ръководството на 

БН Т относно: "актуалното състояние на Българската национална 

телевизия и основните принципи на нейното преструктуриране". 

Съветът счита, че основното качество на предложения текст е в 

изразеното разбиране за необходимостта от спешна реформа в Б Н Т и 

търсенето на аналитичен подход при нейното осъществяване. Най+

силната страна на анализа, както и на досегашната дейност на 

ръководството на Б Н Т, са механизмите за финансово стабилизаране на 

медията. Особено внимание заслужава идеята за обединяването на 

бюджетната и извънбюджетната сметка като средство за пресичане на 

възможностите за корупция и за създаване на финансова йерерхия, 

адекватна на творческия принос. 

Заедно с това в анализа има явни празноти. Липсват виждания за 

програмното развитие на БН Т, което несъмнено е основна задача и 

функция на националната медиа. Липсват и общи принципи на 

реформата + в плана на европейската интеграция, на националната 

самоидентификация, на обществения интерес и пр. К а то цяло в анализа 

се усеща желание отговорността за решението на важните проблеми 

пред Б Н Т да бъде свалена от плещите на нейното ръководство, като 



вместо да се дават отговори се поставят въпроси. И въпреки че Н С РТ 

счита, че отговорът на тези въпроси е преди всичко задължение на 

ръководтвото на една медия, която претендира да бъде обществена, 

отчитайки значимостта им, се ангажира със свое становище по някои 

от тях.: 

1. По повод въпроса на коя дата би следвало да бъде освободена 

едната национална честота и коя точно, Н С Р Т приема, че Б Н Т и 

занапред ще излъчва две национални програми + една ефирна и една 

сателитна. 

В ЗРТ Б Н Т е дефинирана като национален оператор, което 

определя ясно нейните роля, права и задължения към обществото. В 

негов интерес е Б Н Т да съхрани традиционнната за нагласата на 

българския зрител национална честота. Допълнителен аргумент са 

техническите параметри на тази честота, които са съобразени с 

характеристиката на масово използваните телевизионни приемници. 

Н С Р Т смята, че на сателитната програма трябва да се гледа 

като напълно самостоятелна. Н ейното информационно и 

художествено+творческо съдържание трябва да отговаря на 

специфичния характер на телевизионната аудитория извън България. 

2. По повод въпроса ще бъде ли прието Б Н Т да излъчва 

целодневна програма Н С Р Т подкрепя идеята, но смята че за съжаление 

БН Т вече е отговорила отрицателно. До този м ом ент няма обявена 

програмна схема за есенно+зимния период. Х ристоматийно известно е, 

че тя би трябвало да влезе в сила в началото на месец септември. 



3. По повод въпроса за излъчването чрез спътник, положителният 

отговор отдавна е даден на различни равнища. Оттук+нататък предстои 

единствено съгласуване с К П Д и програмна готовност на БН Т, което 

всъщност е по+важно (виж.т.1). 

4. Относно въпроса за регионалните центрове Н С Р Т стои зад 

европейската идея за такива, които да насърчават и съхраняват 

местните култура, обичаи и традиции. За осъществяването на тази цел 

са необходими не само различни имена на отделните програми, а и 

собствени регионални честоти. Може би такъв опит е натрупан в ТВЦ 

Пловдив, но за съжаление несинхронизиран с действащия ЗРТ. 

В заключение трябва да подчертаем, че има опасност липсата на 

ясна програмна концепция, обезпечена с конкретни намерения, да 

обрече кадровата реформа в Б Н Т на ф ормализъм. 

Н адяваме се, че нашите отговори и забележки ще се приемат като 

жест на партньор, ще стимулират професионалното въображение на 

ръководството на Б Н Т и ще го насочат към неговата основна задача +

програмната реформа, която се чака от всеки български зрител. 

П О Т О Ч К А " В Т О Р А " : 

Бе отложена за следващо заседание. 

П О Т О Ч К А " Т Р Е Т А " : 

Бе отложена за следващо заседание. 

4 



П О Т О Ч К А " Ч Е Т В Ъ Р Т А " : 

Бе отложена за следващо заседание. 

П О Т О Ч К А " П Е Т А " : 

Г+н Томов запозна членовете на НСРТ с постъпилите запитвания от 

страна на г+жа Надежда Михайлова + Министър на външните работи и г+н 

Лъчезар Тошев + Ръководител на българската делегация в ПАСЕ, във 

връзка с доклада на господата Аткинсон и Гелерод, наблюдатели за 

България, както и с отговорите на конкретните въпроси относно избора на 

членове на НСРТ и тяхната партийна принадлежност. 

П О Т О Ч К А " Ш Е С Т А " : 

Г+н Драганов докладва на членовете на НСРТ за получените материали от 

Франция и Полша, свързани с програмни, рекламни и технически 

изисквания при лицензирането на радио+телевизионни оператори. 

Членовете на НСРТ решиха, че е необходимо спешно да бъдат преведени. 

Разглеждането на писмата бе отложено за следващо заседание. 

Следващото заседание бе насрочено за 23 септември 1998 г. от 10.00 ч. 

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ към ПРОТОКОЛ № 47 от 14.09.1998 г.: 

1. Писмо вх. № 251 от 28.08.1998 г. от Иван Попйорданов + генерален 

директор на БНТ. 



ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Дим. Коруджиев: ~У\П^ доц. Г. Лозанов: 

Ст. Данаилов: Й. Сърчаджиев: 

Проф. М. Костов: Отсъства по болест 

Председател на НСРТ: ^ Секретар на НСРТ: 

Ал. Томов Ив. 


